
 

 

Referat fra møte i arbeidsgruppen for KOSTRA-barnehage 30.11.2021  

 
Tilstede: 
Line Hjort Sørensen    Utdanningsdirektoratet  
Tormod Reiersen    Kommunal- og moderniseringsdepartementet  
Elen Cecilie Isdahl    KS, Trondheim kommune 
Christian Weisæth Monsbakken  Kommunenes sentralforbund (KS) 
Øyvind Kaspersen    Oslo kommune, Byrådsavdeling for oppvekst 

og kunnskap 
Thomas Wegner Thomassen   Statsforvalteren i Rogaland 
Anne Brit Thorud    SSB, Seksjon for offentlige finanser 
Per Torstein Tuhus    SSB, Seksjon for utdannings- og kulturstatistikk 
Elin Såheim Bjørkli    SSB, Seksjon for utdannings- og kulturstatistikk 
Elisabeth Haraldsrud (leder)   SSB, Seksjon for utdannings- og kulturstatistikk 
 
 
Møtet ble avholdt i Teams. 
 
1. Mandatet 2022 
Arbeidsgruppeleder refererte fra mandatet som alle arbeidsgrupper er gitt av 
samordningsrådet for KOSTRA. Mandatet ble sendt ut i forkant av møtet og er tilgjengelig i sin 
helhet på SSBs hjemmeside.  
 
Oppsummert skal arbeidsgruppene:  
a) Følge utviklingen på sitt område 
b) Samordne rapporteringen 
c) Gi forslag om hvilke nøkkeltall og grunnlagsdata som skal publiseres  
d) Bidra til å sikre en hensiktsmessig og effektiv dataflyt 
e) Kritisk gjennomgå data  
f) Sikre at registre utnyttes i størst mulig grad 
g) Begrunne endringer i rapporteringen fra år til år med hensyn til oppgavebyrde, relevans og 

sammenliknbarhet over tid.  
h) Omstrukturere sine tabeller i Statistikkbanken 
i) Å videreføre arbeidet med indikatorer for brukerrettet informasjon, spesielt hvorvidt det 

er kø/ventelister for å motta tjenestene og informasjon om brukerbetaling for tjenestene. 
Oppgaven gjelder kun for de gruppene hvor dette er en aktuell problemstilling.  

j) Vurdere registerbasert personellrapportering innenfor sitt område, i samarbeid med 
KOSTRAs delprosjekt på området. 

k) Starte arbeidet med å tilrettelegge for kommunenes og fylkeskommunenes rapportering 
på FNs bærekraftsmål. For å styrke oppfølgingen av dette arbeidet både på regionalt og 
nasjonalt plan, skal arbeidsgruppene gjøre seg kjent med målepunktene foreslått for sine 
respektive bærekraftsmål (det kan være flere mål). Ut ifra dette skal arbeidsgruppene 
identifisere eksisterende og utvikle nye data som kan tjene som bærekrafts indikatorer. 

 
Punkt k) om bærekraftsmål er nytt i mandatet fra 2022. Hvordan skal arbeidsgruppa ta dette 
arbeidet videre? KS foreslo at alle i arbeidsgruppa tar en runde «i eget hus» og at 

https://www.ssb.no/offentlig-sektor/kommune-stat-rapportering/_attachment/433983?_ts=1751cd62a58


 

arbeidsgruppa for barnehage, sammen med arbeidsgruppa for grunnskole og videregående 
skole tar et felles møte om bærekraftsmål nr 4 God utdanning, våren 2022. Resten av 
arbeidsgruppa støttet forslaget. 
 
2. Endringer i årsmeldingsskjema 
Utdanningsdirektoratet (Udir) presenterte endringer i skjemaet «Årsmelding for barnehager 
per 15.12.2021». Skjemaet er grunnlaget for tjenestetallene i KOSTRA.  
 
3. Informasjon om BASIL og ny teknologisk løsning  
Udir orienterte om at det er behov for ny teknologisk løsning for innrapportering av 
barnehagetall. Prosjektet starter opp våren 2022 med mål om pilot høsten 2022 og ferdig 
system 2023. 

 
4. Gjennomgang av indikatorer   
SSB gikk gjennom konkrete forslag til endringer på indikatorer: 

• Tabell 12562:  
o Andel barn i kommunale barnehager som får spesialpedagogisk hjelp. SSB foreslo å 

legge til en indikator som viser andel barn i alle barnehager som får 
spesialpedagogisk hjelp. Etter ønske fra arbeidsgruppa er det mer hensiktsmessig å 
dele inn indikatoren i en for kommunal og en for private barnehager.   

• Tabell 12055 og 13163:  
o Leke- og oppholdsareal. SSB foreslo å avslutte tabell 13163 da begge tabeller viser 

det samme. Avslutta tabeller vil fortsatt ligge tilgjengelig på ssb.no. Arbeidsgruppa 
var enig i å avslutte tabell 13163. 

• Vekting av barn vår/høst: 
o Det har tidligere innkommet forslag fra KS om samme vekting som grunnskole og 

videregående skole benytter, dvs. dele inn etter 7/12 og 5/12 
o Aktuelle indikatorer å vekte vil være korrigerte brutto driftsutgifter per barn og 

korrigerte bruttodriftsutgifter per korrigert oppholdstime.  
o Selv om vekting bare medfører mindre endringer for de fleste kommunene, ønsket 

arbeidsgruppa at SSB jobber videre med å innføre dette i relevante indikatorer. 
 
Trondheim kommune etterspurte status på tidligere arbeid om deling av funksjon 211, styrket 
tilbud til førskolebarn. Arbeidsgruppen for KOSTRA-barnehage har tidligere meldt inn til 
samordningsrådet at det er ønskelig å dele funksjon 211 i underfunksjoner. Begrunnelsen for 
dette er bl.a. en splitting sammen med tjenestedata på området vil gi kommuner og andre 
større innsikt i ressursbruken til både barn med nedsatt funksjonsevne, spesialpedagogisk 
hjelp og minoritetsspråklige barn og hvordan ressursbruken varierer mellom kommuner. 
 
KOSTRA regnskapsgruppe kan bidra inn i prosessen. Arbeidsgruppa ble enige om at SSB jobber 
videre med saken og legger fram en skriftlig vurdering i løpet av våren 2022. 
 
Oslo kommune sender innspill på mulige andre indikatorer som kan belyse ressursbruk. 
 
5. Eventuelt   
Ingen saker. 
 
 


